

## Referat, Forælderrådsmøde 4. december 2019

Til stede: Cecilie, Christine, Kristine, Troels, Agalya, Stine, Michael og Anja

Afbud: Nikoline og Bettina

Referent: Maya

### 1. Formalia ved Anja

Maya vælges som referent.

### 2. Velkommen til det nye forældreråd ved Anja

Anja fortæller det nye forældreråd om forældrerådsarbejdet. Blandt andet, at der ikke bør diskuteres personsager, og at vi sjældent stemmer om noget i forældrerådet. Dog kommer vi med input til bestyrelsen, som har stor værdi for deres videre arbejde. Der vil i løbet af den kommende tid komme fokus på Den Styrkede Pædagogiske Læreplan og det pædagogiske tilsyn.

*Tilføjet til referatet efter mødet af Anja*

- *Forældrerådets vigtigste opgave er at give sparring personale og ledelse samt rådgive forældrebestyrelsen*
- *Forældrerådet kan drøfte overordnede rammer i enheden (men ikke enkeltsager)*
- *Forældrerådet har tavshedspligt, og skal være opmærksom på personfølsomme oplysninger*
- *Emner for forældrerådet f.eks. pædagogisk læreplan, ansættelsessamtaler, lukkedage mm.*
- *Forældrerådet har udtaleret (ikke beslutningsret)*
- *Samarbejde i mindelighed – vær medspillere til at udvikle en god institution*
- *Forældrerepræsentanter i forældrerådet er rollemodeller og kulturbærere i hele forældregruppen – Anja opfordrer til at holde en god tone på trapperne såvel som på nettet*

### 3. Bekræftelse af konstituering og godkendelse af forretningsorden

Forældrerådet godkender forretningsordenen. Forældrerådet er konstitueret således:

Formand: Cecilie Kaysen

Næstformand: Kristine Langelund

FB-suppleant: Christine W Rasmussen

FR-suppleant: Allan H Nissen

KFO Maya B Clausen

Øvrige forældrerepræsentanter er menige medlemmer af forældrerådet

### 4. Forældrerådsarbejdet / årshjul for udvalgsarbejdet 2019 ved Cecilie

Hvordan får vi noget ud af udvalgene dette år? Anja vil gerne opfordre til kommunikationsudvalget at få kigget på, hvordan vi kan sikre informationsflowet og forbedre kommunikationen med forældrene. Der har fx været en del forvirring omkring jule-åbent mellem jul og nytår. Helt generelt omkring udvalgene bliver vi enige om, at vi skal være mere klare med deadlines, så vi kan nå at følge op på udvalgenes tiltag, og udvalgene skal have

mandat til at tage beslutninger såsom datoer for aktiviteter. Vi skal have revideret grupperne, da nogen er stoppet i forældrerådet, og det kunne også give mening at prøve at hente forældre fra LilleArena ind i udvalgene, som ikke er med i forældrerådet.

**Der er 3 udvalg:**

- Aktivitetsudvalget (Christine)
- Kommunikationsudvalget (Cecilie og Maya)
- Forældrekulturudvalget (Kristine)

***Alle medlemmer af forældrerådet må gerne tage stilling til, om de ønsker at deltage i et af udvalgene og melde tilbage til resten af rådet. Det er ikke påkrævet at deltage i et udvalg, men det ville selvfølgelig være skønt, hvis så mange som muligt har lyst til at deltage og komme med idéer. 😊***

#### 5. Evaluering af forældremødet den 11. november 2019

Kristine synes Team 2 gjorde det super godt – det havde været meget givende. Det kan dog være svært, når man har børn i flere teams. Anja siger, at man kunne overveje at sende referater ud til forældrene. Troels foreslår om man kan splitte mødet op, så de forskellige teams holder møde på forskellige dage. Det kan dog give udfordringer i forhold til valg til forældreråd, men det kan være noget, vi kan overveje. Cecilie synes måske ikke det gav så god mening at skolen kom og holdt oplæg ved Storegruppen, da de holdt præcis samme fremlæggelse dagen efter på skolen. Christine synes personalet skal pushe mødet mere og der bør sættes håndskrevne sedler op på dørene. Vi drøfter at holde mødet med Team 1 og 2 sammen og Team 3 og 4 sammen – altså vuggestueteams samlet og børnehaveteams samlet, så der kan spares ressourcer. Der mødte kun 3 forældre op i Team1. Eventuelt kunne vi dele det op sådan, at man starter med vuggestueteamsene, så forældrerådsvalg i midten og så slutter det af med børnehaveteamsene. Så kan dem, der både har vuggestue- og børnehavebørn deltage i det hele. Disse rammer og indhold vil vi diskutere nærmere på forældrerådsmødet til april/maj. Vi bliver også enige om at tage hele kommunikationen omkring forældremødet op i Kommunikationsudvalget. **Forældrerådet vil desuden gerne rose vores personalegruppe til skyerne – Michael og Anja tager det videre.**

#### 6. Informationer til/fra forældrerepræsentanter, forældrerådets udvalg og KFO, personalerepræsentanten samt pædagogisk leder.

Anja fortæller, at der er slået 3 stillinger op. Der er kommet 1 reel ansøgning til stillingen som fast pædagog. Stine foreslår at bruge LinkedIn til at sprede stillingsopslagene, men vi bliver enige om at Facebook nok er et bedre medie for pædagogerne. LilleArena er begyndt at ansætte studerende – de kan nemlig sprede rygtet om, hvor god en institution LilleArena er. Der er samtale midt i december, hvis én fra forældrerådet har lyst til at deltage – Anja har sendt separat mail rundt om dette.

Kristine spørger til, om der kommer flere børn i vuggestuen. Anja bekræfter, at der formentlig kommer flere børn til på grund af merindskrivning, men de er ikke startet endnu. Vi diskuterer, om vi skal prøve at skrive til nogen omkring den her merindskrivning, for vi har ikke plads til flere. Det er synd for børnene og personalet. Vi tænker at sende det som et åbent brev til avisen og til politikerne. Eventuelt snakke med Ørestad Avis. Anja foreslår Cecilie at tage det med til bestyrelsen, så vi kan gå sammen, da det er en udfordring for hele klyngen. Stine og Kristine vil gerne bidrage til at få fokus på problemet.

Michael beretter, at personalegruppen har fokus på at lave flere ting sammen på tværs af teams. Derudover er der fokus på personaleændringer og nisser. 😊

Anja beretter, at der for nylig har været et personalemøde med foredrag af Rikke Yde Tordrup, som har været meget givende. Derudover har personalet haft en hyggelig og festlig julefrokost.

Intet nyt fra KFO.

## 7. **Forberedelse til forældrebestyrelsesmødet**

Punkter til formanden:

- Problematikken om merindskrivningen i Ørestad på klyngeniveau
- Idé til klyngeforældremødet omkring motorisk selvhjulpenhed
- Evaluering af vores forældremøde
- Sommerferiepasning. Vi ønsker indsigt i den økonomiske fordel ved pasningen. Vi har også en idé til forbedring af app. i forhold til at melde feriedage. Vi har generelt udfordring med at få forældrene til at melde ferie i fornuftig tid. Vi anbefaler, at vi **ikke** på forhånd melder ud, hvilken institution der står for sommerferiepasningen
- Lukkedage: vi anbefaler at lægge os op ad skolernes lukkedage.